

Records of Olympic Games Hosting Countries

Chih-Cheng Weng^{*}

Abstract

From 1948 to 2008, 16 Olympic Games have been held. The hosting countries won 0 to 49 gold medals in the previous game, and the average is 12.9 gold medals. The number varies more widely in counting the hosting countries' gold medals in the hosting game—from 0 to 83, and the average is 23.3 golds. As comparing the hosting countries' performance in the previous and the hosting games, the statistics show a range from 2 golds less to 49 golds more, and the average number is 10.4 golds more. Eliminating the top 3 and the lowest 3 records, we have the average number of 6.9 golds more. In gold medal ranking, some of the hosting countries stepped 2 places backward and some 24 places forward. Every hosting countries has its unique features and background.

Key words: Olympic Games, records, hosting countries

奧運會主辦國競賽成績表現之分析

^{*} Professor, Department of Recreational Sports Management, Yu Da College of Business.

翁志成*

摘要

從 1948 年至 2008 年共 16 屆奧運，主辦國上屆成績從 0 金到 49 金都有，平均是 12.9 金。主辦國本屆成績從 0 金到 83 金都有，幅度更大，平均是 23.3 金。主辦國本屆和上屆成績之比較，從減少 2 金到增加 49 金都有，平均是增加 10.4 金，如扣掉前三名及後三名，取中間平均是增加 6.9 金。金牌排名從退步 2 名至進步 24 名都有。各屆主辦國有其特色及背景。

關鍵字：奧運會、競賽成績、主辦國

* 育達商業技術學院休閒運動管理系教授